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Señora Bravo, ¿tiene usted algo que decir? Yo le apelo a 
usted como consellera de justicia, pero también como mujer, 
que no se sume a esa complicidad de dar carpetazo al mayor 
de esos escándalos y negligencias, como le he comentado, 
sobre el abuso sexual a una menor tutelada .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

 
La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria.

Per a continuar donant resposta a la pregunta, té la paraula 
l’honorable consellera de justícia. Quan vullga, senyoria.

Quan vullga .

 
La senyora consellera de Justícia, Interior i Administració 
Pública:

Gràcies.

Señora Mezquita. Es lamentable que usted utilice un tema 
tan importante para una sociedad democrática, un tema 
que causa tanto dolor, un tema que se ha llevado a tantas 
mujeres por delante para venir aquí a hablar no de violencia 
ni de su preocupación por los recursos, para hablar de lo 
anecdótico. De lo anecdótico.

Mire, (veus) yo le voy a recordar su pregunta . . .

 
La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyories, silenci.

 
La senyora consellera de Justícia, Interior i Administració 
Pública:

...señora Mezquita. Usted...

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Un moment, senyora Bravo.

Senyor Castelló, faça el favor de mantindre silenci. Està en 
l’ús de la paraula l’honorable consellera i anem a respectar 
els torns d’intervenció.

Continue, senyoria.

 
La senyora consellera de Justícia, Interior i Administració 
Pública:

Gràcies.

Usted preguntó..., por cierto, señora Mezquita, lo preguntó 
el 20 de agosto del año pasado, hace un año lo preguntó 
usted, o a la señora Oltra o a mí, da igual, por la falta de 

recursos policiales. Lo preguntó hace un año. Fíjese si la 
violencia de género preocupa a su grupo que han tenido ahí 
en el horno la pregunta y la han traído un año después .

Pero, ya que usted hace esa pregunta, yo le voy a contestar. 
Mire, desde el 2018 al 2021 no ha habido reducción de 
efectivos policiales, ha habido incremento, un 8,8 % de 
incremento de recursos policiales para todas las UFAM en 
España. Son datos del Ministerio del Interior.

Pero le voy a dar también más datos del Ministerio del 
Interior que ponen en evidencia el gran compromiso que 
el Partido Popular tiene por la lucha contra la violencia 
de género. Desde el 2012 al 2018, la policía nacional 
perdió 7.500 efectivos. 7.500 policías menos en seis años 
para proteger a las víctimas de violencia de género. Esa 
es su política para luchar contra la violencia de género. 
Viene usted aquí a hablar de broncas y no le interesan 
ni las mujeres ni tampoco las medidas las medidas para 
asegurar la vida de ellas .

Gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria.

Continuem amb la pregunta 785 formulada pel diputat 
Luis Martínez del Grup Parlamentari Popular al conseller 
d’Educació, Cultura i Esport sobre la previsió de realitzar 
activitats físiques i esportives impulsada per la conselleria 
d’agricultura .

Li done la paraula a l’il·lustre diputat per a que formule 
la pregunta. Bé, sabíem que estava en la casa, per tant… 
(Rialles)

Si és tan amable, senyor Martínez, de polsar  per a que li 
done la paraula . (Veus)

El senyor Martínez Fuentes:

Deixa respirar al conseller, que venia corrents. És d’esports i 
venia corrents, és lògic . (Rialles ) Deixem-lo respirar.

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Quan vulga, senyoria .

El senyor Martínez Fuentes:

Gràcies.

Conseller, bon dia .

Com vosté sap, la seua companya la senyora Mollà ha 
sotmés a informació pública diferents decrets de zones 
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d’especial conservació i de zones LIC en les quals ha 
publicat unes normes de gestió. Aquesta informació 
pública ha provocat un aluvió d’al·legacions, vosté ho 
sap, d’ajuntaments, de federacions esportives, de clubs, 
associacions de turisme actiu. En definitiva, no s’ha deixat 
a ningú, de totes les persones a què podia afectar, no s’ha 
deixat a ningú indiferent . Tots han al·legat .

El que està pretenent esta normativa és la prohibició 
generalitzada d’activitats, majoritàriament de pràctica 
esportiva, declarant-les incompatibles i no autoritzables, o 
restringir-les més del que ja estaven fins al moment.

Amb la futura entrada en vigor d’esta normativa, tal com 
ho va plantejar la consellera Mollà, per posar un exemple, 
la pràctica totalitat de zones d’escalada, barranquisme i 
espeleologia existents en la costa blanca corren molt de risc 
de ser prohibides .

Però, a més, hi ha un altre risc, que són les empreses de 
turisme actiu, que també donen vida a molts d’estos pobles 
d’interior. I este risc de despoblació també té un alt risc de 
desaparició.

Per tant, conseller, estem parlant d’una normativa que és 
mediambiental però que té una afectació en l’àmbit esportiu, 
que és de la seua competència. Això és el que ha motivat 
la meua pregunta, que són quines accions ha realitzat 
com a conseller d’esports per a evitar les prohibicions de 
la realització d’activitats físiques i esportives de ciclisme, 
senderisme, barranquisme i escalada que està proposant 
la Conselleria d’Agricultura, Desenvolupament Rural, 
Emergència Climàtica i Transició Ecològica.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria.

Per a donar resposta a la pregunta té la paraula l’honorable 
conseller d’Educació.

Quan vulga, senyoria .

El senyor conseller d’Educació, Cultura i Esport:

Gràcies, senyora presidenta.

Gràcies, senyor diputat, per a demostrar ho soc dels 
esports també, he vingut corrents. Més enllà d’això, gràcies 
que estava just ací, al despatx del costat. Pensava que en 
quedava un altra.

Mire, com no pot ser d’una altra manera, hem estat en 
continu contacte amb les associacions, les federacions. Ens 
hem reunit amb elles en diverses ocasions i, a més a més de 
reunir-nos amb elles, evidentment també ens hem reunit 
amb la conselleria de medi ambient i amb tots els agents 
implicats .

Parlava de turisme actiu. També ens hem reunit amb turisme 
i, de forma conjunta, hem anat treballant per avançar 
pel bon camí . I li puc assegurar, tal com va dir ja també 
la consellera Mollà en la interpel·lació que se li va fer tot 
just farà uns plens, anem pel camí precisament que totes i 
tots busquem, que és que hi haja la màxima activitat física 
possible ens els entorns naturals i que això siga compatible 
també amb la preservació del medi natural, que és el que 
ens acull i que de forma sostenible el volem practicar també 
en el medi natural .

Per tant, s’han fet les reunions, s’ha estat treballant i, 
efectivament, en eixe procés d’exposició pública hi ha hagut 
el compromís per part de la consellera i del seu equip de 
treballar en eixa direcció, en facilitar l’activitat fins i tot més 
del que estava facilitat fins ara.

Gràcies. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria.

Per a continuar amb la formulació de la pregunta té la 
paraula el senyor Martínez.

El senyor Martínez Fuentes:

Conseller, jo no dubte de les reunions, d’eixes reunions que 
hi ha hagut, poques i, pel que em consta a mi, no han sigut 
massa fructíferes. Jo parlava estes últimes setmanes amb 
gent afectada i em deia molta d’esta gent que estaven..., 
que se sentien com a delinqüents mediambientals, perquè 
pareixia que és que amb esta normativa s’anava contra ells.

Per això jo hui vinc un poc a manifestar la seua veu . 
Com vosté sap, molta d’esta gent que practica l’esport 
al medi natural realment actuen com a vertaders agents 
mediambientals. Són els primers que, quan veuen algun 
tipus de problema, de vertits , recuperen sendes  És a dir, tot 
el contrari, pareix ser que se’ls vol restringir i se’ls qualifica, 
com deia, com eixos delinqüents que són els que estan 
provocant totes estes qüestions.

Mire, el que s’està fent és que en esta normativa que s’ha 
aplicat, i aixina ho diu la Federació d’Esports de Muntanya, 
no s’han fet els estudis de càrrega, que són necessaris. I, per 
això, com no s’han fet eixos estudis de càrrega, el que s’està 
fent és, de forma indiscriminada, prohibir . Prohibir . Per això 
s’han presentat totes estes al·legacions .

Mire, des del Grup Parlamentari Popular entenem que deu 
haver-hi eixe equilibri entre el que és el gaudi del medi 
natural i també de la conservació. Per això no entenem 
este tipus de prohibicions, com ho ha manifestat ja, com 
li deia, la Federació d’Esports de Muntanya, com tampoc 
entenem les restriccions que s’estan posant en la circulació 
de bicicletes de muntanya, tal com ho ha manifestat IMBA, 
vosté coneix l’associació, que, per cert, es van manifestar 
amb la consellera .
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I em van demanar que, ja que la consellera no els va fer cas, 
que li porte esta samarreta, que li la regale. Ara després li la 
faré arribar. I jo sé que vosté la utilitzarà. Vostè sí que se’n 
recordarà.

Per això hui al que vinc jo és a demanar-li que medie, que 
vosté siga el mediador d’eixe diàleg, i el que els estem 
demanant és el diàleg. Perquè, com vosté deia, fa uns dies 
s’estava parlant d’una taula, que nosaltres la vam demanar 
ja el dia 6 de maig, vam demanar que es creara ja eixa taula, 
amb una PNL .

I el que li venim a demanar és eixe diàleg. Li ho dic perquè 
el dia 3 de juny la Confedecom li demanava agilitat a eixa 
taula, perquè eixa taula que vostés van anunciar que anava a 
constituir-se no estava funcionant.

Per això, com li deia, el que vinc a demanar-li és en nom de 
les federacions, vinc a demanar-li en nom dels ajuntaments, 
vinc a demanar-li en nom de les empreses d’esport, de 
turisme actiu, que siga mediador, que intente que eixa 
ideologia sectària que està aplicant la seua companya Mollà 
no afecte a tota la gent que volem practicar l’esport en el 
medi natural .

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria.

Per a continuar donant resposta a la pregunta té a la paraula 
l’honorable conseller .

El senyor conseller d’Educació, Cultura i Esport:

Li he dit en la primera intervenció, de fet això ja ho estem 
fent. I no només s’està fent ja, sinó que li puc posar dates de 
reunions en què s’han participat en eixe sentit i en què han 
participat en eixe sentit i en què han participat no només 
la direcció general de la conselleria d’esport, sinó també la 
direcció general de medi natural.

Hi va haver una segona reunió en què va participar també 
turisme. I després es va constituir ja eixa primera reunió amb 
les federacions . Hi havia presents representants de totes 
les federacions que practiquen esport en medi natural. I 
allí mateix es va comprometre la direcció de medi natural a 
treballar en la direcció que li he dit.

I no va ser només en una reunió interna, sinó ací en les 
mateixes Corts la consellera Mollà va partir d’eixa base i va 
explicar que precisament eixe procés d’exposició pública del 
que vosté parla servirà també per introduir millores al text 
en el sentit que hem parlat.

De fet, no correspon al que vosté està dient. Jo li ho he 
de dir així amb tota la franquesa del món. De fet, n’hi 
ha qüestions que no entendria massa bé perquè vosté 
interpreta de la manera que interpreta.

No sé quina dificultat li troba a la frase: «La conselleria 
podrà restringir temporalment l’ús de qualsevol sender quan 
es considere convenient per motius d’afectació del medi 
natural». O: «Es podrà restringir la realització de l’escalada en 
qualsevol serra de la Comunitat Valenciana».

Perquè això és un decret del PP. Això és un decret del 2004. 
I és el que diu el decret del 2004, 179/2004, del govern 
popular. I diu això, que es podrà restringir la realització de 
l’escalada en qualsevol serra de la Comunitat Valenciana.

Què és el que ha passat després d’aquestes reunions i 
després de la voluntat mostrada per la consellera de medi 
ambient per a deixar ben clar quina és la seua interpretació? 
Doncs text antic, el text del govern popular: «Als senders i 
itineraris naturals que discorren fora de carreteres o pistes 
només estarà permés el trànsit a peu».

És a dir, no es pot anar en bicicleta. Eixa samarreta que em 
volia donar probablement no se la podria posar, perquè això 
era el que el govern del Partit Popular prohibia, era que no 
es podia anar en bicicleta en els senders .

Quina és la proposta que va fer l’altre dia la consellera 
també i per tant del text del Botànic? Que a les sendes que 
discorren dins del parc natural es reconeix la pràctica del 
ciclisme, es reconeix la pràctica del ciclisme, i es podrà fer 
en els itineraris definits al catàleg que s’haurà de realitzar 
per l’òrgan gestor. És a dir, es passa, precisament al contrari, 
de la prohibició total a la compatibilitat amb la determinació 
de determinats itineraris, que han de ser els que seran 
compatibles per a poder fer.

És a dir, mapeig de zones, determinació, precisament, d’eixa 
prova de càrrega que vosté determinava, i compatibilitat 
màxima, a ser possible, per a poder practicar esport. I, 
evidentment, això ha de ser així, perquè efectivament les 
persones que ens estimem i practiquem l’esport en medi 
natural som les primeres que preservem el medi natural.

Gràcies. (Aplaudiments)

 

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria.

Continuem amb la pregunta 828 formulada per la diputada 
Mercedes Ventura del Grup Parlamentari Ciudadanos al 
conseller d’Educació, Cultura i Esport sobre l’organització en 
el primer curs d’ESO.

Quan vulga .

La senyora Ventura Campos:

Señor Marzà, hace tiempo que no le hacía ninguna pregunta. 
Estuve de baja por maternidad, pero ya tenía ganas de 
hacerle algunas preguntas sobre la gestión de la conselleria 
de educación. Y hoy me gustaría preguntarle y saber 
cómo justifica usted la obligatoriedad de continuar con la 


